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Zprávy z obecního úřadu 

20. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice,  

konané dne 28. března 2018 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 zprávu o činnosti rady obce, finančního a kontrolního výboru. 

 zprávu inventarizační komise. 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

 program 20. zasedání zastupitelstva. 

 ověřovatelé zápisu 20. zasedání zastupitelstva. 

 rozpočet obce Líšnice na rok 2018 ve výši  10.733.000,- Kč na straně příjmů, 18.139.000,- 
Kč na straně výdajů a financování ve výši 7.406.000,- Kč. Přenesení pravomoci Radě obce 
provádět rozpočtová opatření v rozsahu operativního přesunu finančních prostředků 
schváleného rozpočtu, s následným předložením nejbližšímu jednání Zastupitelstva obce.  

 delegaci starosty obce Ing. Miroslava Keprty nebo místostarosty Ing. Jana Štěpánka 
k zastupování obce Líšnice a výkonu všech práv souvisejících s účastí na řádných valných 
hromadách společností, kde bude obec vykonávat práva akcionáře.  Doba platné delegace 
je stanovena od 29.3.2018 do 30.6.2018. 

 veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace s Městskou Knihovnou Žamberk, IČO: 
72068256 ve výši 5.000,- Kč na nákup literatury do výměnného knižního fondu. 

 trasu cyklostezky Žamberk-Líšnice-Nekoř podél komunikace 2. třídy II/312, bez 
pravostranného chodníku v úseku  od Černohousů, č.p. 307 po pohostinství. Dále 
schvaluje trasu k mostu na Obec s doprojednáním s vlastníky dotčených pozemků. 

21. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

 konané dne 18. května 2018 
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 zprávu o výsledku výběrového řízení na rekonstrukci kuchyně v budově MŠ. 

 zprávu o stavu konkursního řízení na obsazení místa ředitele/ředitelky příspěvkové org. 
ZŠ a MŠ Líšnice. 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

 program 21. zasedání zastupitelstva. 

 ověřovatelé zápisu 21. zasedání zastupitelstva. 

 rozpočtovou změnu na straně investičních výdajů ve výši 400 tis. Kč, jako navýšení 
financování rekonstrukce kuchyně v MŠ. 
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 smlouvu o dílo s Ing. Evženem Dostálem, Nekoř 261, na rekonstrukci kuchyně MŠ za 
cenu 3.076.973,- Kč. 

 směrnici na ochranu osobních údajů a Rámcovou smlouvu o ochraně osobních údajů 
v rámci nařízení EU 2016/679.   

Zastupitelstvo obce neschválilo: 

 účast v projektu Sdružení obcí Orlicko na pořízení elektronických úředních desek 
s využitím dotace z operačního programu zaměstnanost. 

Jednání Rady obce Líšnice dne 20. června 2018 
Rada obce vzala na vědomí: 

 rezignaci Mgr. Evy Gelové na ředitelku ZŠ a MŠ. 

 doporučení konkursní komise na ředitelku ZŠ a MŠ Líšnice, kdy jedinou uchazečku 
shledala jako nevhodnou. Rada obce ji tak nejmenuje do funkce a bude jednat se 
stávajícími zaměstnanci o pověření vedením do jmenování po dalším výběrovém řízení. 

 zápis z veřejnosprávní kontroly v příspěvkové organizaci Základní škola a Mateřská škola 
Líšnice, IČ: 71006281 ze 11.6.2018. Kontrola nenalezla žádné pochybení. Rada schvaluje 
účetní závěrku této příspěvkové organizace za rok 2017 s výsledkem hospodaření – zisk 
274 192,96 Kč a schvaluje převod tohoto výsledku hospodaření do zisku minulých let - 
účet 432. 

 závěrečný účet obce za rok 2017 s přebytkem 3 605 tis. Kč a předkládá ho zastupitelstvu 
Obce ke schválení. 

Rada obce schválila: 

 vyhlásit další kolo konkursního řízení na výběr ředitelky příspěvkové organizace Základní 
škola a Mateřská škola Líšnice. 

 účetní závěrku obchodní korporace Správa majetku Obce Líšnice, s.r.o., IČ: 27529207 za 
rok 2017 s výsledkem hospodaření – ztráta 283 155,99 Kč a schvaluje umoření této ztráty 
ze zisku minulých let. 

 v souladu se směrnicí komise EU o GDPR pověřence ochrany osobních údajů obce Líšnice 
Sdružení Orlicko, včetně ZŠ a MŠ Líšnice. 

 nákup cen do soutěže dětí i dospělých na Myslivecký den v hodnotě do 5 tis. Kč. 

Rada obce: 

 dává na zvážení zastupitelstvu Obce počet členů zastupitelstva na příští volební období. 
Dle velikosti obce jich můžeme mít 7 – 15. Rada obce může být zřízena pouze a jen při 15 
členech. 
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 předkládá zastupitelstvu Obce ke schválení Smlouvu o dílo na opravu mostku nad 
Mlýnským potokem na rozhraní katastrů k Bröklovým a dalším s firmou VAKSTAV spol. 
s r.o. Jablonné nad Orlicí v ceně bez DPH 289 895,33 Kč. 

22. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice,  

konané dne 22. června 2018 
Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

 zprávu o činnosti rady obce. 

 zprávu o výsledku hospodaření příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola 
Líšnice za rok 2017. 

 zprávu o výsledku hospodaření Správy majetku Obce Líšnice, s.r.o. za rok 2017. 

 zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření Obce Líšnice za rok 2017. 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

 program 22. zasedání zastupitelstva. 

 ověřovatelé zápisu 22. zasedání zastupitelstva. 

 závěrečný účet Obce Líšnice a účetní závěrku obce Líšnice za rok 2017. Zastupitelstvo 
obce s vědomím závěrečných výroků zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření Obce 
Líšnice za rok 2017 souhlasí s celoročním hospodařením obce v roce 2017. 

 smlouvu o poskytnutí dotace z programu Podpora pořízení územních plánů z rozpočtu 
Pardubického kraje na rok 2018 s poskytovatelem Pardubickým krajem, na pořízení 1. 
etapy „Územní plán Líšnice-návrh“ výši 150 tis. Kč a související rozpočtové opatření. 

 obnovu Litinového kříže s postavou ukřižovaného Krista a Božích muk z programu 
obnovy malých památek Orlicka a současně schvaluje rozpočtové opatření ve výši 32 
130,- Kč zajišťující podíl na schválené dotaci. 

 úplné znění stanov Sdružení obcí Orlicko dle návrhu stanov ze dne 27.3.2018.   

 smlouvu o dílo č. „Oprava mostu přes Mlýnský potok“ se zhotovitelem VAKSTAV spol. 
s r.o. Jablonné nad Orlicí, za cenu 289.895,33 Kč bez DPH. 

 zápůjčku TJ Sokol Líšnice, Líšnice ve výši 100 tis. Kč na zajištění spoluúčasti získané 
dotace z Pardubického kraje na výměnu vstupních dveří do sokolovny. Bezúročná 
zápůjčka bude splatná pravidelnými ročními splátkami vždy k 31.12. daného roku 
s dobou splatnosti 66 měsíců. 

 

Komunální volby 5. – 6.10.2018  

 Při komunálních volbách je možné stejně jako u parlamentních voleb udílet preferenční 
hlasy. Je tak možné zvolit stranu, případně kandidáty napříč různými stranami, ale i několik 
samostatných kandidátů a celou stranu. Konkrétně způsoby udílení preferenčních hlasů 
upravuje zákon č. 491/2001 Sb. § 34. Všechny kandidující subjekty jsou uvedené na jednom 

https://www.zakonyprolidi.cz/cs/2001-491
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velkém hlasovacím lístku, který se následně po označení vloží do úřední obálky a vhodní do 
volební urny.  

 Zvláštností u komunálních voleb je takzvané křížkování, což je ovšem něco jiného než 
kroužkování při volbách do Poslanecké sněmovny. Volič tak může rozdat celkem tolik hlasů, 
kolik je v obci nebo obvodu zastupitelů. Pakliže ale volič zaškrtne celou stranu a zároveň dá 
hlas i jednotlivým kandidátům té samé strany, jeho preferenční hlasy se v rámci strany už 
nepočítají. 

 Pro příklad může posloužit obec s šesti zastupiteli. Volič tak může označit šest 
jednotlivých kandidátů bez toho, aby zaškrtl stranu. Pokud například zvolí tři jakékoliv 
kandidáty a zároveň stranu, pak celé straně jdou tři hlasy, které se započítávají od začátku 
listiny. Kandidáti ovšem musí být z jiné než zvolené strany. Další možností je rozdat méně 
hlasů, než je možné a vybrat například jen tři kandidáty. V případě, že volič vybere šest 
kandidátů a zároveň stranu, pak se hlasy započítají osobám a strana žádnou nedostane. 

 Na rozdíl od ostatních voleb v komunálních volbách nelze volit na voličský průkaz a 
občané tak musí hlasovat v místě svého bydliště.  

Potřebný počet podpisů na peticích 

 Z ust. § 21 odst. 4 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně 
některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů vyplývá, že tvoří-li volební stranu nezávislý 
kandidát nebo sdružení nezávislých kandidátů, připojí volební strana ke kandidátní listině 
petici podepsanou voliči podporujícími její kandidaturu. V záhlaví petice a na každé její další 
straně musí být uveden název volební strany, název zastupitelstva obce, do kterého volební 
strana kandiduje, a rok konání voleb. Vedle podpisu voliče musí být uvedeno jeho jméno, 
příjmení, datum narození a místo, kde je přihlášen k trvalému pobytu, jinak tento hlas pro 
podporu volební strany nelze započítat. Nezapočítávají se podpisy kandidátů samotných. 
Potřebný počet podpisů voličů je stanoven v příloze k zákonu; číslo vypočtené podle přílohy 
se zaokrouhluje na celé číslo směrem nahoru.  

Obec / městys / 
město 

Počet obyvatel 
k 01.01.2018 

(dle ČSÚ) 

Potřebné počty podpisů voličů zapsaných v seznamech 

pro nezávislé kandidáty 
pro sdružení nezávislých 

kandidátů 

z počtu obyvatel obce, městské části, městského obvodu, 
popřípadě volebního obvodu 

Česká Rybná 395 20 5 % 28  

 

 

 

 

 

 

7 % 

České Petrovice 155 8 5 % 11 

Dlouhoňovice 832 34 4 %, nejméně 25 59 

Hejnice 203 11 5 % 15 

Helvíkovice 493 25 5 % 35 

Kameničná 320 16 5 % 23 

Klášterec nad 
Orlicí 

887 36 4 %, nejméně 25 63 
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Kunvald 951 39 4 %, nejméně 25 67 

Líšnice 748 30 4 %, nejméně 25 53 

Lukavice 1147 46 4 %, nejméně 25 81 

Pastviny 370 19 5 % 26 

Záchlumí 765 31 4 %, nejméně 25 54 

Žamberk 6066 182 3 %, nejméně 120 425 

 Vzor petice je zveřejněn na úřední desce registračního úřadu, kterým je Městský úřad 
v Žamberku. Odkaz: http://www.zamberk.cz/uredni-deska. Volby do zastupitelstva obce 
Líšnice se konají 5. a 6. října 2018. Bude voleno 15 zastupitelů v jednom volebním okrsku. 

starosta obce 

 Rekonstrukce kuchyně v budově Mateřské školy 

 Rekonstrukce kuchyně v budově MŠ byla zahájena bouracími pracemi 2.7.2018. 
Stavební práce provádí Ing. Evžen Dostál z Nekoře za pomocí subdodavatelů. Největším 
finančním nákladem je vybavení kuchyně moderními spotřebiči a zařízením v provedení 
nerez. Další práce spočívají v rekonstrukci vedení elektra, vody a kanalizace a vybavení 
prostor vzduchotechnikou s rekuperací tepla. Práce budou ukončeny 31.8.2018. 

starosta obce 

„Zazvonil zvonec a ……….“ 

 Jako vždy jsme během roku nelenošili a zažili spoustu nového, účastnili se sportovních a 
jiných soutěží, shlédli různá vystoupení a prezentovali se před rodinnými příslušníky a 
ostatními občany Líšnice. Se sportujícími žáky okolních škol jsme bojovali vždy se ctí, 
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v recitaci se musíme malinko zlepšit a v přírodovědné soutěži se v letošním školním roce 
vedlo výborně díky Petře Divoké, která obsadila v poznávání živočichů a nerostů krásné 2. 
místo. Jen tak dál. 

 Během školního roku byl také v určité dny otevřený „školní obchůdek“, kde si prvňáci, 
druháci, třeťáci, čtvrťáci i páťáci nakupovali za naspořené školní grešle a dukáty rozmanité 
zboží. Školní peníze získávali za činnostní dny, účast na soutěžích, úkoly navíc, různou pomoc 
paní učitelkám, za práci v kroužcích, každý podle svých zásluh. Většinou všichni mysleli na 
Vás – rodiče.  

 Také jsme vyjížděli mimo školu 
– žáci 5. ročníku navštívili Pražský 
hrad a Poslaneckou sněmovnu, 
nejmladší si prohlédli knihovnu 
v Žamberku, s dětmi ze školky jsme 
jezdili do krytého bazénu v Ústí nad 
Orlicí na plaveckou výuku a školní 
výlet jsme si užili v Botanicusu Ostrá 
u Lysé nad Labem, kde si všichni 
účastníci vyzkoušeli původní 
středověká řemesla, olizovali se po 
výborných palačinkách a proběhli se 
v bylinkových zahradách a přírodním 
bludišti. Doporučuji navštívit. 

Jakub Bednář, Matěj Stejskal, Veronika Břízová, Eliška Hrušková, Marek Toman – 5. ročník  

 A ti z Vás, co neměli čas 
nebo na ně bylo chladno, určitě 
přišli o závěrečné „zábavné 
školní odpoledne“, kdy jsme si 
pro naše nejmilejší připravili 
program v rámci zájmových 
kroužků a při pobytu ve školní 
družině. Tématem byly, jak jinak, 
prázdniny. Taneční kroužek se 
rozloučil se školními lavicemi na 
rytmus „Páté“, tančil se svojí 
babičkou charleston; rytmicky 
nadaní žáci zahráli různé 
skladbičky na své hudební nástroje, chlapci ze 4. a 5. ročníku předvedli svalnaté „akvameny“, 
1. a 2. ročník předvedl živou řeckou fontánu a jak umí tábořit ve stanu a samozřejmě 
nesmíme zapomenout na úplně nejmladší účinkující a to předškoláci, kteří mají rádi své 
rodiče a rádi budou poznávat krásy světa. Ty jsme nakonec přijali mezi sebe – školáky a 3. 
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září usednou do školních lavic – Ondřej Bříza, Tadeáš Hubálek, Vanesa Nora Hečko, Lucie 
Bednářová, Adéla Kodytková a Aneta Mikysková.  

 A opravdu se mají na co těšit, protože je první školní den přivítá úplně nová paní 
učitelka – Ludmila Krčálová a už se na Vás moc těší. A kdo ví, třeba Vás přivítá i nová paní 
ředitelka nebo nový pan ředitel. Věřím, že tentokrát proběhne konkurs úspěšně a ve škole 
uvítáme všechny žáky, kteří mají pokračovat v následujícím ročníku a nebudou se 
přehlašovat do jiných škol. Važte si své líšnické školy a nedopusťte, aby došlo k jejímu 
uzavření. Přejeme jí jen to nejlepší. 

 Na závěr mi dovolte poděkovat všem, co drželi v letošním školním roce školu „nad 
vodou“, užijte krásnou dovolenou a načerpejte novou sílu do následujících měsíců. 

Eva Gelová 

 Uteklo to jako voda. 

 Není to tak dlouho, kdy jsme v MŠ vítali nové děti a nyní už se zase loučili s předškoláky. 
S naší mateřskou školou se rozloučilo 12 dětí, které nastoupí po prázdninách do první třídy. 
Vždy si přejeme, aby u nás děti byly spokojené, učily se novým dovednostem a byly tak 
řádně připravené jak na školu, tak do života. Letošním předškolákům přejeme ve škole samé 
jedničky a trpělivé rodiče.  

Horní řada zleva:  
Eliáš Kučírek, Táďa 
Hubálek, Matěj 
Vašina, Tomáš 
Hrdina, Ondra 
Bříza, Míša Lux 

Spodní řada zleva:  
Aneta Mikysková, 
Barča Jirásková, 
Vaneska Hečko, 
Adéla Kodytková a 
Lucka Bednářová 

 

 A když se ohlédneme na posledních pár týdnů před prázdninami? Zvládli jsme dopravní 
dopoledne s jízdou zručnosti na vozidlech dle našich schopností. Přijelo za námi několikrát 
divadlo přímo do školky a hrálo pro nás venku i uvnitř. Užili si zábavné dopoledne plného her 
a soutěží spojeného s vystoupením pro rodiče. Vyrazili na Adam k vojákům, kde nás čekal 
branný závod plný různých úkolů, které jsme všichni bravurně zvládli.  
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 Protože se o letošních prázdninách rekonstruuje kuchyň, byl pátek 29.6. posledním 
dnem školního roku všech našich dětí. Přejeme jim krásné prázdniny plné sluníčka, hodně 
zážitků a těšíme se, až se v září zase sejdeme ve školce.      

kolektiv MŠ 

 Sbor dobrovolných hasičů 

 Z horkého jara jsme se překulili do trochu chladnějšího léta. Letošní jarní část soutěží se 
pokaždé nesla ve znamení sluníčka a téměř tropických teplot, při kterých jsme byli rádi, že se 
při hasičském sportu používá voda.  

 Na první jarní závody jsme vyrazili 28. dubna do Chocně, kde se po zimní pauze opět 
rozeběhla Liga OSH v běhu na 60 metrů s překážkami. Někdo zvládl návrat na trať lépe 
někdo hůř. Nejlépe se dařilo Vojtovi Novotnému, který si odvezl domů stříbrnou medaili a 
Filip Ulrych obsadil 4. místo.  

 Další soutěží byly Májové štafety ve Vysokém Mýtě 5. května, kam vyrazilo jedno 
družstvo starších. Zde se pro změnu zápolilo, jak sám název napovídá, ve štafetách. Pro 
družstvo to byla přínosná zkušenost vyzkoušet si ne příliš populární disciplínu, kterou je 
požární útok CTIF. Tato disciplína je specifická poměrně rozsáhlými a striktními pravidly, 
např. se při ní nesmí mluvit a každé slovo je zatíženo trestními body. Nakonec se celkem 
zadařilo a obsadili jsme 7. místo. Odpoledne si Kája Hovádek, Matěj Soukup, Eliška 
Šebestová a Viky Břízová vyzkoušeli běh na 100 metrů s překážkami. Všechny čekala delší 
trať, delší kladina, delší hadice a chlapce i vyšší bariéra, než na které jsou zvyklí ze šedesátek.   

 Ze Svatého Jiří (11. - 12. května) si družstvo mladších domů přivezlo krásné 11. místo (z 
27) a družstvo starších, které letos soutěžilo v této kategorii poprvé, 14. místo (z 23). Dalším 
závodem zde pokračovala Liga OSH v běhu na 60 metrů, ve které se nejlépe dařilo Vojtovi 
Novotnému, který se opět radoval z 2. místa.  

 V sobotu 19. května se konala okrsková soutěž 26. okrsku dětí v Žamberku. A tolik 
medailí jsme do Líšnice dlouho nepřivezli. Družstvo starších se radovalo z vítězství a družstvo 
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mladších z druhého místa. Z běhu na 60 metrů s překážkami si zlatou medaili přivezli Filip 
Ulrych, Kája Hovádek a Viktorka Břízová. Ze stříbrné se radovala Týna Stejskalová a Sára 
Kalousová. Aby toho o tomto víkendu nebylo málo, v neděli 20. května se opět v Žamberku 
konal předposlední závod Ligy OSH v běhu na 60 metrů. Ráno jsme si, jako rozcvičku, dali 
jízdu na kole, a pak už následovali sportovní výkony. Nejlépe se dařilo Filipu Ulrychovi, který 
získal 4. místo a Víťa Kalous 5. místo. 

 V pátek a sobotu 25. a 26. května 
se za téměř tropického počasí konalo 
okresní kolo hry Plamen v Mladkově. 
Družstvu starších se zadařilo a 
obsadilo 9. místo ze 43 družstev. 
Druhému družstvu starších se už tak 
nedařilo, ale i tak to bylo krásné 25. 
místo. Družstvo mladších se také 
snažilo a nakonec to bylo 27. místo z 
37. družstev. Pro nás vedoucí byli ale 
všichni vítězové, protože pilně 
trénovali a na závodech ze sebe 
dostali to nejlepší  V pátek proběhl 
také poslední závod Ligy OSH v běhu na 60 metrů, ve které v celkovém hodnocení získal 
stříbrnou medaili Vojta Novotný a bronzovou Filip Ulrych. Oba náš okres i sbor 
reprezentovali 16. června na krajském kole v Pardubicích, kde se Vojta umístil na krásném 9. 
místě a Filip na 11. místě.  

 První soutěží dospělých byla okrsková soutěž v Žamberku 19. května. Ženy se radovaly 
z vítězství, ale mužům se bohužel moc nedařilo. V kategorii muži I. jsme skončili na 
posledním místě, díky technické závadě na savici. Muži II. obsadili 4 místo. V jednotlivcích se 
nejlépe dařilo Sáře Zmetákové, která vybojovala stříbrnou medaili. 

 16. června jsme poprvé startovali jako Lišberk v Rybné nad Zdobnicí. Družstvo složené 
z členů Líšnice a Žamberka v tomto netradičním závodě, kde se vedle požárního útoku i 
koulel balík slámy, zvítězilo. Druhý start Lišberka byl o týden později 23. června v Sopotnici. 
Kategorie žen skončila zajímavým výsledkem, kdy všechna čtyři družstva měla neplatné 
pokusy, a proto rozhodly dosažené časy. Nejrychlejší byl Lišberk, ale muži skončili těsně pod 
stupni vítězů na 4. místě. 

 Obhajoba putovního poháru na domácí soutěži 5. července nám bohužel nevyšla. 
Poháry převzali muži z Králík a ženy z České Rybné. Družstva našich mužů obsadila 4., 9. a 11. 
Místo. Ženy, ale přeci jen na stupeň vítězů dosáhly a vybojovaly bronz. Navštívili nás i 
kamarádi z Líšnice u Mohelnice, kteří tu s námi strávili téměř celý týden a svým výkonem 
dosáhli na 5. místo. 

 Posledními závody byl Orlicko-Bystřický pohár 7. července v Orlickém Záhoří, kam 
dorazili i kolegové z polské Stráže. Zvuk jejich osmičky byl mezi dvanáctkami a osmnáctkami 



11 

trochu komický, ale i tak dokázali v kategorii mužů všechny porazit a zvítězit. Nám patřilo 
třetí místo mezi muži i mezi ženami. 

 Vedle závodění jsme pořádali i řadu společenských akcí. V sobotu 28. dubna jsme naši 
Májku po třech letech zvládli postavit vlastní silou. Nejdřív jsme si museli trochu 
vzpomenout, jak se to vlastně dělá, ale nakonec byla nahoře tak rychle, až jsme se sami 
divili. O týden později jsme potěšili vodáky svým Občerstvením U Jezu při sjíždění Divoké 
Orlice. Májka vydržela stát celý Máj a tak jsme ji mohli 2. června skácet. Prázdniny jsme 
přivítali pěnovou koupelí při Vítání prázdnin 1. července u sokolovny a každoroční diskotéku 
na závěr pohárové soutěže 5. července jsme tentokrát vyměnili za večerní zábavu pod širým 
nebem s kapelou Drums & Guitars.  

 16. června jsme navštívili 
kamarády v Líšnici u Milevska, 
kteří oslavovali 125 let od 
svého založení. Setkali jsme se 
zde i s kamarády z Líšnice u 
Prahy a u Mohelnice. Byli jsme 
moc rádi, že jsme se všichni po 
roce opět setkali a velice si 
vážíme vzájemného přátelství, 
které přetrvává již mnoho let. 
Po roce jsme také oprášili 
sekyrkové cvičení a v neděli 
8.čevence jsme s ním vyrazili 
na oslavy 145 let od založení 
sboru dobrovolných hasičů v 
Radslavicích. Slavilo se celý prodloužený víkend a naše cvičení společně se soutěží koňských 
stříkaček patřilo k vyvrcholení celých oslav. Doufáme, že se cvičení líbilo. A když už jsme si 
vyjeli na výlet, zastavili jsme se i na prohlídku hradu Bouzov.  

 Zásahová jednotka neměla od posledního výjezdu do Pastvin 12. března žádný ostrý 
výjezd. 28. května se zúčastnila taktického cvičení na hrad Litice, kde se prověřilo dálkové 
vedení vody. 11. června členové zásahové jednotky navštívili mateřskou školku, kde dětem 
prezentovali techniku a základy požární prevence.  

 Během léta nás čekají další závody, týdenní prázdninový pobyt pro děti, vystoupení 
s koňskou stříkačkou na oslavách 145 let hasičů v Žamberku a mnoho dalších činností 
spojených s činností spolku.  

 Na podzim budeme opět pořádat rockovou zábavu v sokolovně. O přesném termínu 
budeme včas informovat na stránkách obce Líšnice (www.obeclisnice.cz) a našem 
facebookovém profilu (www.facebook.com/hasicilisnice).  

za SDH Líšnice Pavel Štefek 

http://www.obeclisnice.cz/
http://www.facebook.com/hasicilisnice
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ROK PLNÝ ZÁŽITKŮ 

 Další školní rok skončil a s ním i pravidelné tréninky hasičského kroužku. S některými se 
ještě uvidíme o prázdninách na hasičském táboře a v září už zase začneme pilně cvičit a 
pracovat na sobě.  

 Věřte tomu nebo ne, ale v září to bude rok, co chodím na hasiče. Ten rok strašně rychle 
uběhl. Každý moment si moc dobře pamatuji a na můj první trénink vzpomínám, jako by to 
bylo včera. 

 Po celém tom roce, kdy jsem se naučila tolik nových věc, jsem se rozhodla vám 
představit hasičský kroužek z mého pohledu. 

 Ze začátku pro mě bylo vše nové. Myslela jsem si, že to bude hračka, ale už na prvním 
tréninku jsem pochopila, že mě čeká ještě dlouhá cesta. Na tréninky jsem se nesmírně těšila 
přesto, že jsem věděla, že musím ještě hodně makat. Pochopila jsem, že jestli chci být dobrá 
a svůj tým netahat k zemi, musím každý trénink zabrat a pracovat stejně jako na závodech. 

 Dny ubíhaly jako voda a nastala sezóna soutěží. Toho jsem se nejvíce bála. Chce to ale 
čas a naučit se moc se nestresovat. Přesto, že jsem docela pozitivní člověk, jsem byla 
vystrašená jako blázen. Nakonec jsem ale zjistila, že závody nejsou o stresu nebo strachu. 
Závodit je odměnou za to, jak moc nebo málo se snažíte na trénincích. Když se vyloženě 
flákáte, je jasné, že umístění nebude nejlepší. Když se ale snažíte a děláte pro to všechno, co 
můžete, Štěstěna se postará o to ostatní. A i když se vám zrovna nedaří a nemáte svůj den, 
nejste v tom sami. Máte kolem sebe tým. Ten, který vás někdy strašně štve, je tu potom 
paradoxně pro vás. A i když víte, že tyto závody medailí neskončí, máte z toho dobrý pocit a 
krásné vzpomínky. Vzpomínky na co? Především na tu nejbáječnější partu lidí, kterou si 
můžete přát. A to je na tom všem to nejlepší. Věřte mi, že i když jste největší profíci, ale 
nemáte kolem sebe stejně zapálené kamarády, se kterými to vítězství můžete sdílet, nic z 
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toho nemáte. Medaili možná, ale zážitky, na které budete rádi vzpomínat, ne. 

 A tak, jestli někdo z vás třeba váháte, jděte do toho. Nemusí to být zrovna hasičák, může 
to být i jiný sport. Může to být cokoliv, co chcete zkusit. Protože když všichni táhnete za 
jeden provaz, máte zážitky na celý život. A to je na tom to nejlepší. 

 Rok hasičáku mi přinesl tolik krásných vzpomínek, nová přátelství, chvíle smutku, ale i 
štěstí. Jsem ráda, že mohu být součástí mého týmu. Týmu líšnických hasičů. 

Adéla Hovádková 

 41. setkání mezi TJ Sokol Líšnice a TSG Sehma 

 Vážení čtenáři, 

 v pátek 9. června se 12 stolních tenistů z Líšnice opět vydalo do Německa, navštívit naše 
přátele z oddílu TSG Sehma, abychom strávili po jejich boku další nezapomenutelný víkend. 
Konalo se zde 41. setkání našich oddílů. Dovolte mi, abych zde celý víkend shrnul a podělil se 
o zážitky, kterých bylo opět nespočet. 

 Vyrazili jsme dvěma auty již v sedm ráno. První zastávkou byl Velemín, který leží 
nedaleko Milešovky. V místní restauraci jsme poobědvali a díky velice příjemné obsluze se i 
zasmáli. Další zastávkou byla zřícenina hradu Skalka, kterou jsme pokořili, pokochali se 
krásami Českého středohoří a u stromu přání vyslovili své nejtajnější touhy. Následoval 
přechod přes hranice a cesta do Jöhstadtu, kde se nacházelo ubytování. Naši přátelé nás 
vřele přivítali, prakticky ihned usadili na židle a pohostili vynikající svačinou, během které 
nám nastínili program. Po krátkém ubytování následoval přejezd přímo do herny v Sehmě, 
kde byl tradičně páteční program provázen turnajem smíšených čtyřher. Dvojice byly k sobě 
náhodně losovány a systém turnaje byl vyřazovací. Pro vítězství si letos došla dvojice Bělský 
– März. Večer byl zakončen v krásné hospůdce, kde především díky výborné překladatelce, 
kterou jsme ulovili minulý rok, všichni klábosili a sdělovali si zážitky dlouho do noci.  

 V sobotu, hned po snídani, nás naši přátelé vzali na výlet. Projeli s námi krásnými 
výhledy na Klínovec či Fichtelberg a zavedli do výrobny tzv. vánočních františků, jejichž 
výroba patří k nejvýznamnějším místním tradicím. Dostalo se nám možnosti vlastnoručně si 
zkusit starodávnou ruční metodu výroby těchto františků, jejichž vůně doprovází nespočet 
rodin během vánočních svátků nejen v Německu. Já osobně si vyrobil františky s vůní 
citrusových plodů, skořice a čerstvého jehličí. Následovala prohlídka místního muzea, nákup 
drobných suvenýrů domů a přesun do restaurace na oběd. Jídlo bylo geniální, ostatně jako 
vždy. Je to jedna z taktik našich přátel, jak si zajistit větší šance na vítězství. Prostě se nás 
snaží přecpat, abychom se za stoly méně hýbali. Brzy byla tato taktika odhalena.  

 V herně jsme nastoupili, předali si drobné vzpomínkové dary a udělali několik 
společných fotografií. Přeci jen je dobré naše setkání dokumentovat. Krásně je vidět, jak 
někteří z nás za těch 41 let zestárli ☺. Turnaj týmů byl zahájen. Zápasy měly opravdu vysokou 
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úroveň, byly napínavé a protáhly se až do večerních hodin. Po zápasech jsme se přesunuli do 
restaurace, kde došlo k vyhlášení výsledků. Zápas Sehma A – Líšnice A skončil 5:9 zápas 
Sehma B – Líšnice B skončil 7:7 a zápas Sehma C – Líšnice C skončil 4:10. Celkovým vítězem 
turnaje týmu se tedy stala Líšnice. O vítězství ve stolním tenisu však při našich setkáních tolik 
nejde. Vítězstvím je atmosféra, přátelství, nálada a pocity ze všech našich setkání. Funguje to 
už 41 let. To je něco neuvěřitelného. Pořád to obdivuji a děkuji těm, kteří měli ten nápad a 
celou družbu započali. V deset hodin bylo připraveno překvapení. Naši přátelé nás vytáhli na 
nejvyšší místo v okolí, kde se nám naskytla možnost z první ruky vidět velkolepý ohňostroj, 
který byl vrcholem místní pouti. Krásný zážitek. 

 Nedělní dopoledne patřilo loučení. Bylo to opět dojemné. Další nezapomenutelný 
víkend za námi. Další odpočinek z běžného života, opustili jsme spěch, problémy, starosti a 
užili si společný víkend s přáteli z cizí země. S přáteli, jejichž tváře si připomínáme ještě 
dlouho po našich setkáních. S přáteli, které již bereme jako součást našich životů. Jsem 
ohromně vděčný za to, že mohu být součástí tohoto pouta. Že mám možnost podílet se na 
budování něčeho tak neobvyklého a úžasného. 

 Závěrem bych chtěl poděkovat Martině Kminiakové, která nám zajistila překlad a byla 
našimi ústy, dále Obecnímu úřadu Líšnice za půjčení vozidla a podporu při koupi darů a těm, 
kteří se každým rokem účastní a celý program pomáhají realizovat. Děkuji a již nyní se těším 
na 42. setkání, tentokrát na domácí půdě v Líšnici.  

 Krásné léto! 
     Michal Schreiber – TJ sokol Líšnice, oddíl stolního tenisu 
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 Vítání prázdnin 2018 

 Další školní rok je za námi a nastává čas prázdnin. 
Školáčci odhodí tašky do kouta, vyrazí směr letní 
radovánky, tábory, výlety a dovolené. A aby byly 
prázdniny co nejhezčí, prosluněné a plné pohody, je 
třeba je pořádně přivítat. Proto si i v letošním roce 
místní spolky společně připravili zábavné odpoledne, 
plné soutěží, zábavy a her, kdy si určitě každý přišel na 
své. 

 Připravena byla asi dvoukilometrová procházka po okolí, na které bylo deset stanovišť, 
kde z každého si účastníci odnesli malý dáreček. Dětičky si tedy vyzkoušely střelbu ze 
vzduchovky, prolézání pytlem, kreslení na asfalt, překážkovou dráhu, překonávání lana nebo 
trefování plechovek proudem vody. Nad rámec si každý mohl vyzkoušet jízdu na koni, 
lukostřelbu nebo třeba poznávání rostlin, dřevin a zvěře. Start a cíl byl od Sokolovny, kde 
bylo nachystané občerstvení z naší domácí kuchyně. Po celou dobu byly volně přístupné 
kurty, kde se děti mohly zabavit vybíjenou, fotbalem či florbalem. O závěrečné překvapení se 
postarali místní dobrovolní hasiči, když kurty zalili mýdlovou pěnou. Pěna měla, jako 
tradičně, ten největší úspěch. Děti využily teplého počasí natolik, že v pěně ani nebyly vidět.  

 Závěrem bych rád poděkoval 
všem, kteří nás poctili svou 
návštěvou. Sešlo se krásných 75 
dětiček, což bylo něco úžasného. 
Děkuji děvčatům a jejich koníkům 
ze Šťastného domova a děkuji 
Miroslavovi Danielovi, že nás opět 
poctil návštěvou se svým lukem. 
Dále děkuji sponzorům této akce. 
Děkuji Obecnímu úřadu Líšnice a 
Konzumu Líšnice za podporu, 
kterou nám poskytli. A 
v neposlední řadě děkuji všem, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli na organizaci a 
zajištění chodu tohoto odpoledne. Je úžasné, že spolky v Líšnici dají hlavy a síly dohromady a 
společně připraví tak úžasné odpoledne pro děti. Díky vám, ochotným a obětavým lidičkám, 
jsme v Líšnici mohli dětem předvést něco málo ze všestrannosti Sokola, umění hasičského 
sportu a tradic české myslivosti. Odměnou nám byly úsměvy na tvářích, kterých bylo 
nespočet.  

 Všem přeji příjemné prožití letních prázdnin, spousty krásných zážitků z dovolených co 
nejvíce odpočinku a opět za rok, tentokrát na hasičském cvičišti NA VIDĚNOU. 

      Michal Schreiber – TJ sokol Líšnice 
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V sokolovně třídíme odpad! 

S Novým rokem přicházejí i 
novoroční předsevzetí, která 
nemusejí zlepšit pouze náš 
osobní život, ale i život v našem 
okolí. Jedno takové předsevzetí 
jsem si dal i já. Rozhodl jsem se, 
že zavedu nádoby na tříděný 
odpad do naší Sokolovny. 
V loňském roce bylo 
zachráněno 28 km2 přírody 
právě díky třídění odpadu. Dosáhlo se toho tím, že se recyklovalo a 
znovu využilo 74 % celkové produkce obalových materiálu. 
V Sokolovně se doposud příliš netřídilo. A protože se u nás pořádá 
čím dál tím víc akcí, chodí k nám cvičit děti a životní prostředí je stále 
více diskutováno, bylo nezbytné udělat změnu. Ve spolupráci s Obecním úřadem Líšnice byl 
realizován projekt „Třídíme odpad v Sokolovně“. Bylo pořízeno celkem 9 sběrných nádob, 
které nahradily ty současné. Věřím, že jsme udělali krok tím správným směrem. Má to smysl. 
Třiďme odpad! 

       Michal Schreiber – TJ Sokol Líšnice 

Spolek myslivců 

 Se začátkem prázdnin se ukončila i činnost většiny zájmových kroužků a je tomu tak i s 
mysliveckým kroužkem. Ráda bych se ohlédla za uplynulým půl rokem a seznámila vás s naší 
činností. 

 Nejprve bych chtěla všechny děti moc pochválit za jejich činnost a vytrvalost ve všech 
aktivitách, které jsme měli. Jsem na ně velice hrdá -  nejen za jejich skvělé výsledky v okresní 
soutěži ZST (Zlatá srnčí trofej) kde jsme v mladší kategorii A obsadili: 5. místo - David B. , 6. 
místo - Sára K.  a 14. místo - Sára S. (z celkového počtu 30 dětí). Ve skupině B starší: 12. 
místo -  Barbora B. a 27. místo - Soňa Š. ( celkový počet 31 dětí). Ve střelbě ze 
vzduchovky kategorie B: 10. místo - Soňa, 22. místo - Bára. V kategorii A: 9. místo - Sára K., 
5. místo - David a 3. místo Sára S., která si odnesla krásný pohár. 

 Začátkem června jsme se podívali na výcvik psů - norníků, na umělé noře v Rudolticích. 
Věřím, že to pro děti byl přínosný zážitek a chválím je za vstávání v sobotu v časných ranních 
hodinách. 

 Myslivecký kroužek jsme zakončili u myslivecké chaty, přípravou kotlíkového guláše, na 
kterém si děti i jejich rodiče pochutnali, co jsme si uvařili, to jsme si také snědli.  Tímto také 
děkuji rodičům dětí, že s námi strávili svůj čas. 
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 Školní rok jsme zakončili tradičními střelbami na asfaltové holuby u myslivecké chaty na 
Líšnické střelnici za Marvanovým Borkem. Již druhým rokem také byla připravena naučná 
poznávací stezka (nejen) pro děti, kde všechny děti z mysliveckého kroužku aktivně pomáhali 
u jednotlivých aktivit. Moc a moc jim za to děkuji. Zhostili se svého úkolu s velkou 
zodpovědností a předvedli naprosto hrdinský výkon a vytrvalost, protože počasí nás velice 
potrápilo. I přes toto větrné a "mrazivě" chladné počasí se této naší stezky zúčastnilo 20 dětí 
a 2 dospělí. Těšíme se na příští rok a budeme doufat v lepší počasí. 

 Ještě jednou moc děkuji dětem z kroužku, přeji jim krásné prázdniny a budu se těšit 
opět na září, kdy myslivecký kroužek zahájí svoji činnost. Věřím, že se přidají i další děti. 
Informace o zahájení kroužku budou k dispozici ve škole a Úřední desce OÚ Líšnice. 

 Všem Vám přeji krásné léto. 

MYSLIVOSTI A PŘÍRODĚ ZDAR 
Ludmila Bednářová 

 24. března jsme v malém sálku Sokolovny pořádali Výroční členskou schůzi.  Shrnuli 
jsme činnost loňského roku a nastínili plány letošního roku. Nové vedení spolku má za sebou 
první rok a dá se říci, že úspěšně drží laťku nastavenou předchozím vedením. Slavnostně byl 
přijat mezi myslivce nový člen Tomáš Hůlka. K slavnostní atmosféře přispěl Stanislav Krögler 
ze Zákopanky hrou na lesnici. 
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   Přijímání mezi myslivce a skupinová nového vedení, jednatelka, předseda spolku, 
předseda revizní komise a myslivecký hospodář, finanční hospodář Olda Tichý se nemohl 
zúčastnit. 

 Každoročně se věnujeme vyhledávání srnčat při sklízení pícnin. Letos jejich záchraně 
pomohl rychlý průběh jara a sucho, kdy první vlna sečení probíhala v době, kdy většina srn 
ještě srnčata nenakladla. Rostlinná masa nebyla tak hustá a srny přirozeně vyhledávali kryt 
pro své potomky v křovinách a mezích. V jetelinách to poté bylo horší, tam srnčata 
v následných sečích už ležela.  

 V minulosti jsme používali zvukové plašiče, které 
jsme před kosením nechávali v travinách přes noc. 
S postupem let jsme zjistili, že adaptabilita tlaku 
civilizace na přírodu přivykla zvěř na hluk a zvěř na 
neznámý zvuk přestala reagovat, to samé se dá říci i o 
pachových zradidlech. Nejefektivnější světlozvuková 
zradidla jsou nákladná a nebezpečí zcizení, kvalitní 
dron s termokamerou vyjde na statisíce. 

  Používáme způsob ranní čekané těsně před sklizní, 
kdy srny srnčata při kojení prozradí. I tak jsme i v šesti 
lidech prohledávali okruh 6 arů a srnče jsme našli až po 
opakovaném procházení. 

 V sobotu 30. června jsme pořádali Myslivecký den pro veřejnost spojený se střelbou na 
asfaltové terče. Větrné chladné počasí potrápilo soutěžící, nicméně posezení s občerstvení 
dojem vylepšilo. Dršťková polévka byla jako každoročně na rozjezd vynikající, napečené 
sladkosti našimi ženami připomínali cukrářské slavnosti a následný tradiční guláš každého 
pohladil. Kdo zaváhal a dal si na čas, nestihl ani speciality našich grilmistrů. Počet porcí 
každoročně stoupá a letos opět nic nezbylo. 

 Soutěž opakovaně vyhrál Jaroslav Douda z Hořic, druhý skončil Jaroslav Chotěnovský 
z Dolní Dobrouče a jako třetí uhájil naše domácí barvy Hynek Slezák ze Zakopanky. 
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Mysliveckou akci obohatili myslivečtí trubači Karel Solnička ml. z Kunvaldu a Jan Cukor ze 
Žamberka. 

 Na přelomu července a srpna proběhne srnčí říje, tak kdybyste viděli srnce, který žene 
srnu, vězte, že to s ní nemyslí zle                                                      

                                                                                                                        Mirek Kubíček 

Zahrádkáři informují 

 18. května 2018 místní organizace zahrádkářů uspořádala místo plánovaného zájezdu 
na Čapí hnízdo zájezd do Liberce. Tady jsme navštívili místní ZOO, Botanickou zahradu a na 
závěr výstavu Dům a zahrada. Podařilo se nám zájezd obsadit, počasí nám také vyšlo vstříc a 
tak věříme, že se podařilo účastníky zájezdu uspokojit. Připravujeme na podzim další výlet, 
snad se nám podaří uspořádat výstavu, kterou bychom chtěli spojit se vzpomínkou na sto let 
od vzniku našeho státu. Pracujeme na natáčení filmu o naší obci, toto se chýlí již do samého 
závěru. Kameraman Jiří Mikyska tomuto věnoval již přes sedmdesát hodin a věříme, že 
zájemci o toto DVD budou překvapeni, jaké kouty naší obce tento člověk objevil.  Chceme 
připomenout, že tento film, který bude mít délku asi jedné hodiny, si můžete objednat na 
tel. 736 134 846. 

ZO ČSZ  Líšnice 

Kdo je kdo – Díl XXXXVII.  

Doc. Mgr. MILOŠ ČERNÝ  

 Nedělní odpoledne 6. května 2018. Každý kdo 
přišel do líšnické sokolovny, tak si odnesl neskutečný 
kulturní zážitek. Vystoupení Doc. Mgr. Miloše Černého 
a Mgr. Evy Šašinkové přivedlo posluchače do 
neskutečné atmosféry hudby. Takové ticho při jejich 
vystoupení to bylo něco neskutečného.  

 Doc. Mgr. Miloš Černý je absolventem HAMU – 
housle a zpěv. Dokončil uměleckou aspiranturu a byl 
jmenován docentem na DAMU. V současné době 
koncertuje, působí jako pedagog na DAMU a na 
mezinárodních konzervatořích.  

 Narodil se v Domažlicích a jeho oblíbený nástroj 
jsou dudy. Ovládá ještě kromě houslí, klarinet a 
klávesy. Je skvělý muzikant, komponista a pedagog.  
Spolupracuje s Mgr. Evou Šašinkovou, která se 
narodila ve Strážnici. Je také absolventkou HAMU – 
hra na kontrabas, i když její oblíbený nástroj je cimbál. 
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Spolu získali mnoho mezinárodních ocenění.  

 Miloš Černý velmi spolupracuje s Bárou Munzarovou, jeho velký přítel je Luděk Munzar. 
Skládá hudbu na texty básníka Františka Novotného, kterého zná mnoho posluchačů 
z českého rozhlasu.  

 A proč Vám vlastně tohoto člověka představuji? Po koncertě jsem se s ním setkal a hned 
mne tento člověk upoutal. Při příjezdu do Líšnice jej zaujala socha sv. trojíce a hned 
obdivoval nový most. A když objevil sochu Janinky u školy, byla Líšnice jeho. Rád se k nám 
bude vracet. Prý si vůbec neuvědomujeme, v jakém kraji žijeme!  

 Na závěr Vám ocituji příběh, který mně pan Černý vyprávěl a tím chci tohoto člověka 
představit, abychom si uvědomili, kdo u nás hostoval. 

 Má jednu oblíbenou cestu, cestu, která vede v jeho rodných Domažlicích. Kdykoliv má 
na duši stesk či bolest, jde po ni a stoupá k obzoru  vzhůru k nebesům. Je to obyčejná cesta, 
dva pruhy hlíny a kamení, uprostřed pás trávy. Po stranách kvetou šípkové keře, kopretiny či 
vlčí máky. Voní tady mateřídouška a na podzim se červenají plody šípků. Tudy chodím a 
snažím se zde odhodit pár kamenů ze života. Když mně umřela maminka, onemocnělo dítě, 
když vidím, jak váha peněz umačkává spravedlnost, vidím, jak se svět propadá, jak všude 
hulákají kamiony a věty o životě jsou jen plné vykřičníků, zloby a násilí. Naději abychom 
pohledali. 

 Na konci cesty poklekám a modlím se. Jsem věřící, i když do kostela moc nechodím.  
Modlím se a chci odhodit pár kamenů, které mne tíží. Najednou cítím jako by někdo klečel 
vedle mne.  Nevidím, vnímám. Kdo jsi a co tu pohledáváš? A přízrak odpovídá:  Jsem Bůh a 
modlím se za Vás za lidi, za člověka. Chci Vám touto cestou poděkovat za neskutečnou 
atmosféru, kterou jste vytvořili. Věřte, že se k Vám budu rád vracet Váš Miloš Černý.  

R.Doleček   

Kačenčina láska 

 Kačenka zmizela z očí Honzovi tak rychle, že se nestačil ani rozloučit. Stále mu běhaly 
myšlenky na dívku, kterou potkal. Obával se, že ji možná už neuvidí. Doma nesmyslně 
pobíhal, ani na jídlo nepomyslel.  Máma se o Honzu obávala a stále nad ním kroutila hlavou. 
Nechápala co se s klukem děje. Honza se nemohl dočkat rána. Honza nešel, ale přímo letěl 
na mýtinu, kde očekával Kačenku. Pařezy tiše odpočívaly, nikde ani živáčka. Pomaloučku 
vybalil z uzlíčku svůj klarinet a začal hrát. Jeho oči těkali ze strany na stranu, zda  někde  
neuvidí onu krásnou dívku. Pak se objevila. Byla ještě krásnější a půvabnější nežli včera. Od 
této chvíle se vídali každý den.  

 Honza štěstím jen zářil. Maminka se doma divila co se děje. Brzy však odhalila příčinu 
změny, její syn se zamiloval. Honza brzy pozval Kačenku domů a představil ji mamince. 
S maminkou se hned spřátelila. Honza Kačenku požádal o ruku, té vyhrkly slzy a byla 
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nesmírně ráda. Odešla na Vrchmezí a tam sdělila svoje rozhodnutí zvířátkům a Orlickým 
horám. Všichni zesmutněli, jen hadí královna se radovala. Kačenka se vzdala kralování nad 
říší Orlických hor. Kačenčina láska k Honzovi byla silnější než pouto ke královskému křeslu. 
Mezi zvířátky nastal velký smutek. Někteří dokonce považovali její rozhodnutí za 
neodpustitelné. Jen babka kořenářka jim rozuměla, dala jim požehnání a brzy se konala 
skromná svatba, o které nevěděli ani Polomští obyvatelé. V chaloupce nastala pohoda. 
Honza pískal skotačivé melodie a maminka s Kačenkou zpívaly. Všichni tři byli spokojeni.  
Honza chodil do lesa za svým živobytím, Kačenka poklízela s maminkou v chaloupce. Občas 
zašly do lesa na borůvky, maliny či houby. Vládla v chaloupce radost a pohoda. Netušilo se, 
že hadí královna chce brzy tuto idylu přerušit. 

podle Václava Šplíchala – R. Doleček  

  Stalo se u nás v Líšnici před léty 

 30.8.1868 byl upevněn kříž na věži kostela panem Valáškem z Dobrušky.     

 11.6.1888 byla založena Hospodářsko-čtenářská beseda. 

 V roce  1888 měla obec Líšnice při sčítání obyvatel 1 300 obyvatel. 

 16.9.1888 se uskutečnilo  svěcení  nové školy. 

 V červenci 1918 se místní obyvatelé zapojili do akce České srdce.  Darovali potraviny, 
které se rozdělily chudým dětem. 

 29.6.1918 se konala poslední schůze obecního zastupitelstva, jednalo se o válečné 
půjčce ve výši 20.000  Kč. Obec nemohla více půjčit. 

 25. – 27.6.1948 se konal Všesokolský slet, kterého se účastnilo 12 cvičenců z Líšnice 
(dorost). 

 1. – 6.7.1948 - Všesokolský slet - z Líšnice 18 dospělých cvičenců. 

 V roce 1948 na počest stého výročí zrušení roboty sehráli ochotníci místního Sokola pět 
divadelních her.  Jan Hus, Kovář z Leštína, Divoké srdce, Baron za pluhem a Za svobodu 
národa. 

 7.9.1948 byla zakoupena  pro místní hasiče motorová stříkačka. 

 V červenci 1968 zvítězilo mužstvo odbíjené v kvalifikaci vítězů okresního přeboru a 
postoupilo do krajské soutěže.  

 10.7.1968 byla ukončena oprava fasády kostela – lešení zapůjčeno z Lukavice –
dobrovolně bylo odpracováno 1 364 hod. 
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 21.8.1968 – v 16.30 příjezd 38 vozidel s vojáky polské armády, silnice u Sekýří. Večer 
příjezd dalších transportérů a tanků – celkem 110.  

 V roce 1988 proběhla obnova veřejného osvětlení v Zakopance  a byla postavena nová 
autobusová čekárna. 

 V roce 1998 začaly práce na obecních symbolech. 

 V roce 2008 proběhla oprava a doplnění vybavení hasičského zásahového vozidla T- 815 
za 78 tis. korun.  

R.Doleček   

  Babiččin statek 

 Od 30.6.2018 Vám je brána statku u státní silnice č. I/11 otevřena denně výjma 
pondělků v čase od 10:00 do 18:00. Dostanete se k nám autem, na kole i po svých. Ze 
Žamberka, Lukavice i Letohradu vede pěší trasa mimo silnice. 

 Vyrazte s dětmi za zvířátky a načerpejte energii. Těšit se můžete na babiččin zvěřinec, 
bylinkovou zahrádku, labyrint z vrbového proutí, pocitový chodník, sobotní jízdy na koních 
nebo třeba na ne tak docela 
tradiční dětské hřiště. To vše u 
nás zapijete dobrou kávou 
praženou v Litomyšli, pivem z 
Neratova, ciderem z Kostelce, 
moštem z Rychnova nebo 
domácí limonádou. V dědově 
spižírně se jistě najde i něco 
dobrého na zub pro velké i 
nejmenší. A koho už to všechno 
zmůže, piknik sadu využít může - 
pravý bok, levý bok - zkrátka 
nechat zážitky pěkně uležet 

někde ve stínu na dece.  
Těšíme se na viděnou! 

za Šťastný domov Bc. Michaela Kaplanová 

 Zdravíme všechny z naší alternativní půdy!  

 Se začátkem prázdnin se náš prostor Mezi Trámy opět zaplnil spoustou malých 
talentovaných tanečnic. Pokud budete tedy Zakopankou projíždět a uslyšíte hudbu nebo 
dětský smích, probíhá zrovna příměstský taneční tábor a my pilně pracujeme na závěrečných 
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představeních, na které vás také srdečně zveme. Buď v pátek 13. července., anebo 10. srpna 
od 18 hodin. 

 Léto však nebude patřit jen dětem. 29. července budete mít možnost i vy strávit jeden 
den u nás - Mezi tancem a jógou, který povede Lenka Cviková, Marika Tobišková a o 
přednášku ho doplní Táňa Brodská. V tento den pro vás bude také otevřena jednodenní 
Nedělní kavárna Mezi Trámy. Zastavte se tedy na kávu, pivo, víno a něco dobrého k tomu. 
V sobotu 25. srpna bude probíhat cvičení, automasáže a relaxace s Ivou Mimrovou a 
doprovodem tibetských mís.  

 21. září uvedeme už druhou mimopražskou 
premiéru v tomto roce. Tentokrát to bude autorská 
a autobiografická komedie „Můj šéf je debil“ 
režisérky Moniky Pulišové. Poslední akcí, kterou 
vám zatím prozradíme, je Večer při cimbálovce 
s moravskou skupinou Grajcar a ochutnávkou 
vín, který se uskuteční v sobotu 20. října. 

 Více informací o našich akcích najdete buď na našich webových stránkách 
www.mezitramy.cz, nebo na facebooku Mezi Trámy. 

 Těšíme se na vaši návštěvu.  
M(arika)ezi Trámy 

 Houbaři a pohyb v lese 

 Je přesně polovina prázdnin. Před měsícem obdrželi školáci hodnocení své celoroční 
práce ve formě vysvědčení. I já jsem od některých z vás obdržela hodnocení mé práce. Ta 
jsou vesměs pozitivní, za což jsem ráda. Nicméně jsem dostala i vyčiněno za občasné chyby a 
šotky, kteří se mně vloudí do textů. Upřímně musím přiznat, že většinou se zápalem 
kontroluji a hodnotím především obsah svého sdělení, než jazykovou stánku, což chápu, že 
některé z vás u tiskové mluvčí hrubě pohoršuje. Jsem však také jen člověk a člověk chybuje. 
Proto prosím mé občasné nepřesnosti omluvte. Dobré rady a připomínky uvítám na e-mailu 
marketa.janovska@pcr.cz  

 Nyní pojďme k dnešnímu tématu, kterým jsou „houbaři“ a potažmo i turisté. Letos tomu 
naštěstí zatím tak není, nicméně vloni jsme během měsíce srpna a září evidovali téměř 
denně jednoho ztraceného houbaře nebo „výletníka“ v lese. Jednalo se převážně o starší 
občany, kteří si vyrazili do jim známých míst na houby, ale v zápalu sběru plodin se zamotali 
a ztratili. Scénáře byly často totožné – pohřešovaní u sebe neměli ve většině případů mobilní 
telefon. Nabitý a puštěný mobilní telefon je často jediným záchytným bodem, který mohou 
policisté při hledání místa výskytu pohřešované osoby využít. Telefon, ale musíte mít u 
sebe!!! Ne doma, ne v autě u lesa nebo na kole v košíku. U sebe! Věřte mi, že vám to může 

http://www.mezitramy.cz/
mailto:marketa.janovska@pcr.cz
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opravdu zachránit život. A případná škoda za ztrátu mobilního telefonu určitě není tak velká, 
jako když vás policisté nenajdou včas.  

 Pokud se pohybujete v nepřehledném terénu, v lesích nebo v polích s vysokým 
porostem, policie vám radí: 

 pokud je to možné, choďte ve dvojici 

 vybírejte si místa, která znáte, kde se prostorově orientujete 

 sdělte někomu z rodiny, kam se chystáte 

 nejdůležitější rada je – berte si s sebou nabitý mobilní telefon, neboť ten vám 
v případě vyhlášení pátrací akce může „zachránit život“; policisté mohou pomocí něj 
najít místo vašeho výskytu; pro seniory jsou užitečným pomocníkem mobilní 
telefony s tzv. SOS tlačítkem  -  tyto mobilní telefony v případě zmáčknutí tísňového 
tlačítka automaticky odešlou SMS zprávu až na pět telefonních čísel; pokud někdo 
obdrží tuto tísňovou zprávu, může zavolat zpět a vysílající mobilní telefon 
automaticky hovor přijme a přepne ho na hlasitý reproduktor, což je výhoda 
v případě, že osoba, která o pomoc žádala, již není schopna hovor přijmout sama 

 dalším užitečným pomocníkem je i aplikace „Záchranka“, kterou leze stáhnout 
zdarma do chytrých mobilních telefonů, kterou využití nejen senioři, ale všichni, kdo 
potřebují především zdravotnickou pomoc 

por. Ing. Markéta JANOVSKÁ - tisková mluvčí policie Pardubického kraje 
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